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Samoila (One United Properties): În munca hibrida, nu e fezabil sa stai 2 ore pe

drum pentru 2 ore la birou

Companiile manifesta în prezent o tendinta clara de a ocupa cladiri de birouri în zone mai centrale decât

pâna acum, pentru a fi mai aproape de locuintele angajatilor, deoarece în modelul de munca hibrid actual

nu mai este fezabil pentru angajat sa petreaca o ora în trafic la dus, apoi o ora la întors, iar la birou sa

munceasca 2 ore, a declarat, joi, directorul financiar al One United Properties, Cosmin Samoila, într-o

dezbatere despre viitorul pietei muncii.

 

"Sunt tendinte foarte clare de a se merge spre zone mai centrale de birouri, asta pentru ca în acest mod de lucru

hibrid, daca înainte mergeai la birou si erai acolo 8-10 ore, poate puteai sa investesti o ora dus si o ora întors, însa

acum, într-un sistem hibrid, daca ai nevoie sa te duci doar o ora-doua pe zi la birou, pentru o sedinta sau pentru un

proiect anume, deja nu mai e fezabil sa fii o ora pe drum dus si o ora pe drum la întors doar ca sa stai la birou 2

ore. Şi atunci exista si aceasta tendinta de a se merge spre cladiri amplasate mult mai aproape de locul unde

angajatii locuiesc", a afirmat Cosmin Samoila.

 

Directorul financiar al One United Properties a mentionat ca alte doua tendinte pe piata de birouri sunt

concentrarea pe birouri cu densitate mica de angajati si ocuparea cladirilor cu sisteme performante de ventilatie.

 

"În acelasi timp, la partea de birouri exista o migrare si o tendinta de migrare a angajatilor si a organizatiilor catre

cladiri de birouri mai noi si mai moderne. Aici observam ca exista un interes extrem de mare pentru sisteme care

ajuta componenta sanitara a lucrului de la birou - practic sistemele de ventilatie, foarte multe organizatii acum sunt

foarte interesate de parametri aerului în zona de lucru. Şi sunt interesate de circulatia în interiorul cladirilor, prin

care organizatiile vor sa se asigure, în caz ca sunt diverse riscuri epidemiologice, acestea nu se transmit destul de

usor si exista o bariera tehnologica prin care se opreste transmiterea acestora. Chiar daca nu este o bariera

bullet-proof, cel putin o parte din transmitere poate fi stopata în acest fel. În acelasi timp, este un interes foarte

mare ca angajatii sa fie cu o densitate mai mica, sa nu mai existe aceasta apropiere si densitatea angajatilor trebuie

sa scada. Este o tendinta universal-valabila pe care am observat-o la toate organizatiile care îsi cauta spatii de

birouri", a precizat Claudiu Samoila, într-o videoconferinta organizata de Deloitte România si de Ziarul Financiar.

 

În ceea ce priveste evolutiile de pe piata rezidentiala, reprezentantul companiei imobiliare a aratat ca trendul actual

este de a adapta locuinta la un spatiu de lucru.

 

"Mixul dintre acasa si birou este un subiect de maxima actualitate. Vedem ca, fata de perioada pre-pandemica,

atunci când focusul, atât al organizatiilor, cât si al angajatilor, era sa transforme spatiul de la birou cât mai

prietenos, pentru a te simti la birou cât mai acasa, cu sali de jocuri, cu diverse beneficii, cu foarte multe discutii

despre cum sa fie gradinita si cresa aproape de birou, acum, în perioada pandemica, ne aflam într-un trend exact

invers acelui trend, în sensul în care acum începi sa-ti transformi casa într-un mic birou si sa te simti acasa foarte

confortabil pentru a lucra", a explicat Cosmin Samoila.

 

Acesta a subliniat ca multi cumparatori de locuinte îsi doresc ca aceasta sa aiba o camera în plus, destinata muncii

de acasa.

 

"Într-adevar, abordarea este foarte diferita: pe segmentul rezidential, daca vorbim de acasa, de case, tendinta de

modificare a spatiului locativ într-un spatiu de lucru este foarte pronuntata. Vorbim aici de la o adaptare care poate

tine de la 2-3 metri patrati, în care doar îti amenajezi o masa si un scaun de unde poti sa lucrezi, pâna la adaptarea

unei camere întregi unde sa-ti creezi un birou cu toate facilitatile, cu sisteme de imprimare, sisteme de

videoconferinta, cu tot confortul pe care l-ai avea si la biroul fizic. (...) Observam foarte mult necesitatea de a avea
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înca o camera, adica sunt foarte multi clienti care sunt foarte focusati sa aiba înca o camera. Este foarte clar ca

aceasta înca o camera este de fapt un spatiu de lucru, care a aparut ca necesitate în aceasta perioada", a încheiat

directorul financiar al One United Properties. 
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